
Til: Omsorg og ældre 

Høringssvar fra Seniorrådet i Frederikssund Kommune 2024 

Seniorrådet har følgende kommenterer til dagsordenen til mødet i Omsorg og ældre den 2. maj 

2024 

Punkt Bemærkninger 
32. Budgetopfølgning 
pr. 31.03.2024 

00.30.14-Ø00-63-23 

 

Prognose for forventet forbrug - korrigeret for forslag til 
tillægsbevillinger samt opfølgning på budget aftale 
2024/2027. 
 
Forslag til tillægsbevillingen på 9 mio. kr. skyldes stigende 
udgifter til visiterede ydelser på grund af øget kompleksitet 
og behov for personlig hjælp, som følge af øgede udgifter til 
vikarer, prisstigninger og flere ældre brugere. 
 
Seniorrådet billiger forsøget med at sætte fokus på at 
nedbringe vikarforbruget i 2024. 
Yderligere sættes der fokus på nødvendige justeringer for at 
sikre en forsvarlig overholdelse af budgettet. 
 
Budgetopfølgningen viser at 9 ud af15 initiativer er 
implementeret og resten delvis implementeret. 
 
Seniorrådet følger med stor interesse de forskellige 
initiativer til gavn for vores ældre borgere. 

33. Orientering om 

tendenser og 
udviklinger - 

Ledelsesinformation på 
ældreområdet  

29.00.00-A00-6-24 

 

For at kvalificere økonomiopfølgningerne fremlægger 
Administrationen et notat der viser tendenser og udvikling 
på ældreområdet. 
Notatet viser, stigning i antallet af personlige ydelser og 
antallet af timer pr borger ser ud til fortsat at stige. 
Antallet af sygeplejetimer i eget hjem og 
genoptræningsforløb stiger. 
Kompleksiteten og behov for støtte ti borgerne på 
plejehjemmene stiger. Gennemsnitsalderen for borgere der 
flytter på plejehjem i Frederikssund, er højere end 
landsgennemsnittet, hvilket måske også har betydning for 
antallet af borgere der har behov for hjælp i hjemmet. 
Positivt er det at det samlede vikarforbrug er faldet fra 
15.5% i 2020 til 8.5 % i 2023. 
Seniorrådet tager orienteringen til efterretning. 

34. Beslutning om 
frigivelse af 
anlægsmidler til 

Seniorrådet kan tilslutte sig ønsket om at frigive midler til 
færdiggørelse af etablering af midlertidige pladser til 
rehabilitering på Frederikssund Hospital. 



Rehabilitering og de 
midlertidige pladser på 
Frederikssund Hospital 

29.00.00-A00-22-23 

31 midlertidige pladser synes imidlertid at være et meget 
begrænset antal i forhold til, at der i 2023 var 400 ophold på 
Rehabilitering og de midlertidige pladser. 
Seniorrådet må derfor udtrykke ønske om mulighed for at 
etablere yderligere pladser, hvis der skulle vise sig behov 
herfor. 

35. Beslutning i 
forlængelse af 
drøftelsen vedr. 
arbejdet med 
frisættelse i det 
lokalpolitiske spor 

27.00.00-G01-5-24 

 

I forbindelse med implementering af den nye ældrelov 
ønskes frisættelse af tillid og regelforenkling.  
I Frederikssund  
Der bliver sat en fælles dagsorden på tværs af fagudvalg.   
Temamøder vedr. styrings hierarki, visioner, politikker, 
strategier og handleplaner.  
Overordnet ønsker man, at det i fremtiden bliver lettere at 
være borger og pårørende.  
 
Desuden ønsker man dialog med Seniorrådet, hvilket vi ser 
frem til med stor glæde. 
Sagen tages til efterretning af Seniorrådet 
 

36. Drøftelse af budget 
2025 - 2028 

00.30.10-S55-8-23 

 

Status på drøftelse af Budget 2025-2028 vil ideer og 
initiativer fra administrationen tilgå fagudvalgene i maj og 
juni. Initiativer skal sikre midler til den demografiske 
udvikling samt ny politiske tiltag. Effektiviseringer og 
reduktioner af serviceudgifter vil være centrale dele af 
arbejdet.  Desuden orienteres om temaer, der arbejdes 
med i administrationen.  
Via hjemmesiden Vi.skaber.frederikssund.dk kan borgere 
give deres input på områderne:1.  Erhverv, kultur, unge og 
fritid, 2. Ældre og sundhed, 3. Byplanlægning, natur og den 
grønne omstilling og 4. Børn og undervisning. Man kan give 
input frem til 28. August 20244.  

Der afholdes 1. borgermøde den 12. juni, hvor man kan 
høre om budgettilblivelsen.5. september afholdes 2. 
borgermøde, hvor der inviteres til dialog md politikerne.  

Seniorrådet tager orienteringen til efterretning. 

37. Orientering om 
reorganisering af 
Døgnplejens 
understøttelse af det 
borgerrettede arbejde 

29.00.00-A00-24-23 

Seniorrådet ser frem til at organiseringen kommer på plads, 
så det også reelt udmønter sig i en gevinst i forhold til det 
afgørende formål med øvelsen. Altså at der i sidste ende 
også gives mulighed for mere kvalitetstid i kontakten med 
og behandlingen af de konkret berørte borgere. 

http://vi.skaber.frederikssund.dk/


 

På Seniorrådets vegne 

 

Lissi Gyldendahl 
formand 
 


